



ORDER No. **000398** /O/MINAT/SG/DAP/SDLP/SA/TP of **07 NOV 2025**
to grant authorisation to a foreign association

THE MINISTER OF TERRITORIAL ADMINISTRATION,

Mindful of the Constitution;
Mindful of Law No. 90/053 of 19 December 1990 on freedom of association and its subsequent amendments;
Mindful of Decree No. 2011/408 of 9 December 2011 to organise the Government, as amended and supplemented by Decree No. 2018/190 of 2 March 2018;
Mindful of Decree No. 2018/191 of 2 March 2018 to reshuffle the Government;
Mindful of Decree No. 2019/030 of 23 January 2019 to organise the Ministry of Territorial Administration;
Considering positive opinion of the Minister of External Relations through Circular Letter No.00001763/DIPL/D5/SDCD/ONG of 12 May 2025;
Considering the relevant application file,

HEREBY ORDERS AS FOLLOWS

Article 1.- The foreign association called “Movimento Sviluppo E Pace Ets”, with head office in Italy has, with effect from the date of signature of this Order, been granted authorisation to operate throughout the country, for three (3) years, renewable, pursuant to provisions of Sections 16 and 17 paragraph 1 of Law No. 90/053 of 19 December 1990 cited above.

Article 2.- The objective of this association is to enhance the well-being of the population through development projects.

Article 3.- (1) The association's office in Cameroon is located at Biyem-Assi, Yaoundé, Mfoundi Division, Centre Region.

(2) Its representative, as designated by the head office, is Mr Charles YOSSE ABEGA, Tel: 674 05 62 31; email: yossicharles@gmail.com.

Article 4.- This Order shall be registered and published in the Official Gazette in English and French and communicated wherever necessary.

Yaounde,

07 NOV 2025

CC:

- PRC
- PMO
- MINREX
- SED/DGSN/DGRE
- ALL GOVs/D.Os./S.D.Os.
- PERSONS CONCERNED
- FILE/RECORDS/ARCHIVES



ATANGA NJI Paul

ARRETE N° **000398** /A/MINAT/SG/DAP/SDLP/SA/du **07 NOV 2025**
Portant autorisation d'exercer d'une association étrangère. -

LE MINISTRE DE L'ADMINISTRATION
TERRITORIALE,

- Vu** la Constitution ;
Vu la loi n° 90/053 du 19 décembre 1990 relative à la liberté d'association, ensemble ses modifications subséquentes ;
Vu le décret n° 2011/408 du 09 décembre 2011 portant organisation du Gouvernement, modifié et complété par le décret n° 2018/190 du 02 Mars 2018 ;
Vu le décret n° 2018/191 du 02 Mars 2018 portant réaménagement du Gouvernement ;
Vu le décret n° 2019/030 du 23 Janvier 2019 portant organisation du Ministère de l'Administration Territoriale ;
Considérant l'avis favorable émis par le Ministre des Relations Extérieures par lettre N° 00001763/ DIPL/D5/SDCD/ONG du 12 mai 2025
Considérant le dossier constitué à cet effet,

ARRETE :

Article 1^{er}. - Est, à compter de la date de signature du présent arrêté, autorisée à exercer sur toute l'étendue du territoire national, pour une durée de trois (3) ans éventuellement renouvelables, conformément aux dispositions des articles 16 et 17 alinéa 1 de la loi n° 90/053 du 19 décembre 1990 susvisée, l'association étrangère dénommée « **Movimento Sviluppo E Pace Ets** », dont le siège est fixé en Italie.

Article 2.- Cette association a pour objet de promouvoir le bien-être des populations par les projets de développement.

Article 3.- (1) La représentation de cette association au Cameroun est basée au quartier Byem-Assi à Yaoundé, Département du Mfoundi, Région du Centre.

(2) Son Représentant, tel que désigné par le siège, est **Monsieur Charles YOSSI**,
téléphone : 674 05 62 31 ; email : yossicharles1956@gmail.com.

Article 4.- Le présent arrêté sera enregistré et communiqué partout où besoin sera, puis inséré au Journal Officiel en français et en anglais. /-

Ampliations :

- PRC
- SPM
- MINREX
- SED/DGSN/DGRE
- TS. GOU/PREFETS/S- PREFETS
- INTERESSE
- DOSSIER/CHRONO/ARCHIVES

Yaoundé,

07 NOV 2025

